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Dr. WONG King Por, Edwin (黃景波博士) 

Ph.D.(University of New South Wales, Australia);  
B.Sc.(Hons), Cert.Ed.(Distinction), Adv.Dip.Ed., M.Ed.(HKU); 

Graduate Diploma in Computing (Deakin University, Australia);  

Final Diploma in English (UKCIL); Professional Translator (NAATI, 

Australia);  

Professional Diploma in Corporate Governance & Directorship (HKIoD);  

CChem MRSC(UK); FCIL(UK); FHKCEA(HK); FHKIoD(HK); FHKPERA (HK);  

Hong Kong Teacher’s Permit: R118607; HK EDB Cap320 Teacher 

Registration (approval reference no: PS700364) ; New South Wales 

Teacher’s Permit：93/720741 
 

黃景波教授於2011年9月至2020年4月出任香港能仁書院及香港能仁專上學院的校長及校董；

並曾擔任香港中文大學–東華三院社區書院 (現已發展為東華學院) 校長/學術副校長及校董

(2009-2011)和香港教育學院 (即現今的香港教育大學)持續專業教育學院/有限公司的院長及行

政總裁(1999-2009)。黃教授在自資院校的管理及發展上資歷深厚、成績卓越，領導及管理高

等教育機構超過二十年；其中包括成功完成香港特區政府專上學院條例(Cap320)下經香港學

術及職業資歷評審局進行的院校升格評審及資歷架構下的各類大學學位及副學位課程的審

批。黃教授多年來從事教育管理、行政、教學培訓、策略管理、質素保證、人力資源及終身

學習方面的顧問工作；包括撰寫中學會考化學科課程，及與香港特區政府合作，協助香港教

育局撰寫毅進計劃及 副學士／高級文憑的指引文件，及為多所Cap320高等院校教職員規劃和

進行教學及行政的培訓工作。同時，黃教授於多個本地及國際學術期刊發表文章，現已獲超

過二百三拾次引文。黃教授亦積極參與高等教育界別的發展，曾在立法會教育事務委員會多

次提交意見書及在會上發言反映業界的觀點。 

 

Professor Wong was the President and a BoG member of the Hong Kong Nang Yan College 

of Higher Education (registered under Cap320 as a Government-approved degree-granting 

institution) and Hong Kong Buddhist College (Cap 279 registered) (2011 -2020). He was the 

President/Vice-President (Academic) and a BoG member of the Chinese University of Hong 

Kong – Tung Wah Group of Hospitals Community College (2009 -2011) and the 

CEO/Director of the School of Continuing and Professional Education of the Hong Kong 

Institute of Education (now known as the Hong Kong University of Education) (1999 - 2009). 

 

Before entering the tertiary sector in 1995, Professor Wong had served in the secondary 

education sector since 1980 as a school teacher & head of an academic department 

(Chemistry) and Vice-Principal (academic). He was the chairperson of the HKCEE 

Examination Committee for the subject Chemistry of the Hong Kong Examination and 

Assessment Authority in 1992-1993. 

 

Professor Wong has extensive experience and proven successful records in the management 

of tertiary self-financed institutions, including the conduction of Institutional Review (IR) 

(HKCAAVQ; Govt. Cap 320) and various programme validation exercises at Hong Kong 

Qualifications Framework Levels 1 to 5 (first degree level) in the tertiary sector. Also, 

Professor Wong has published extensively in academic journals and involved in many paid 

consultancy works in areas of educational administration, strategic management, quality 

assurance and life-long education. 
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Professor Wong was a School Manager of the HK Teachers’ Association Lee Heng Kwei 

Secondary School (2011-2013) and a School Governor of the Utahloy International School, 

Guangzhou (1998 – 2001), a BoG member of Hang Seng School of Commerce (2004 – 2009) 

and Wei Kiu College (DSS) (2003 -2010). He was also the Chairman of the Hong Kong 

Council of Educational Administration (2001- 2008). 
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In 1998, he got the award of “Neil Andrew Johnson Award for Excellence in Research in 

Educational Administration” from the University of NSW in Australia. Other awards 

received included: Award of Distinctive Contribution (& Examiner), Asia-Pacific Business 

Excellence Standard (APBEST) Academy (2011); Bronze Certificate of Merit, Hong Kong 

Institute of Directors (2010 and 2014); APBEST HR Developer of the Year 2008; Bronze 

Award for Volunteer Service, Social Services Department, Hong Kong (2000); and 木鐸獎 

(銅), Hong Kong Teachers’ Association (2011). 
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